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Chiritoiu: România va face parte din tendinta de preluare a companiilor europene

de catre companii din afara UE

România, ca stat membru al Uniunii Europene, va fi parte a  tendintei economice prin care mari companii

din afara UE vor încerca sa  preia societati comerciale europene, a sustinut, joi, presedintele  Consiliului

Concurentei, Bogdan Chiritoiu, într-o conferinta pe tema  productiei interne a României.

"La aceasta parte pozitiva - Europa vrea sa-si dezvolte anumite  capacitati (de productie industriala, n.r.) si partea

de est a Europei  este mai bine pozitionata sa primeasca investitii straine - partea  cealalta a monedei acestei

regionalizari economice este si o zona  protectionista pe care o vedem la nivelul (vestului, n.r.) UE si în care  ne

vom încadra si noi. De ce se teme Europa? De preluarea unor companii  europene de companii din afara UE, de

distorsionarea pietei europene,  pentru ca vin companii din afara Uniunii Europene, care nu respecta  aceleasi

reguli privind ajutoarele de stat si blocarea subventiilor, si  atunci au avantaje fata de companiile europene. Pe

toata aceasta zona  sunt în lucru masuri la nivel european si national, ca sa facem mai  dificile preluarile de

companii europene de catre companii straine sau  intrarea pe piata a unor companii non-europene. Şi noi vom fi

parte din  aceasta tendinta", a afirmat Bogdan Chiritoiu, în cadrul conferintei  organizata de Ziarul Financiar.

Presedintele autoritatii de concurenta a aratat ca România spera sa atraga capacitati de productie europene relocate

din Asia.

"Toti încercam sa nu dispara locurile de munca, în ideea ca criza va fi  relativ de scurta durata, si atunci economia

îsi poate reveni în linii  mari la situatia anterioara. Odata ce trecem însa de acest efort de  salvare a tuturor, va

trebui sa realizam ca sunt evolutii în economie,  sunt sectoare care sunt cumva condamnate, daca vreti, de

tehnologie, si  acolo trebuie sa permitem sa se produca o ajustare. Adica nu putem sa  speram ca lucrurile vor

merge exact la fel cum mergeau acum un an, dupa  cum avem sectoare spre care trebuie sa ne îndreptam, unde

vrem sa vedem o  dezvoltare. Acestea sunt sectoarele unde România are un potential pe  care nu îl fructifica, dar

sunt si sectoarele unde putem sa facem mai  mult, unde avem un avantaj fata de alte tari si putem sa atragem 

investitii. De aici interesul si al nostru si al altor state din zona de  est a UE spre atragerea unor investitii care se

îndreapta din afara UE  în Europa", a explicat acesta.

În opinia acestuia, România va trebui sa îsi scurteze lanturile de productie.

"Teza este ca criza asta a aratat vulnerabilitatea pe care o are Europa  în fata unor importuri din alte zone ale lumii

si atunci ideea e sa ne  scurtam lanturile de productie si sa încercam sa avem mai multa  productie la nivelul

Uniunii Europene. Şi noi, România, ca si altii,  speram ca aceste capacitati de productie care ne asteptam sa vina 

dinspre Asia spre Europa sa fie localizate la noi. De vazut daca putem  sa le facem mai bine tintite, mai specifice

din punct de vedere  sectorial. Pâna acum, România nu a avut o politica industriala, nu a  încercat sa sprijine

anumite sectoare, ci a avut o politica liberala, de  a asigura aceleasi facilitati pentru toata lumea, si lasam piata sa 

selecteze zonele de interes", a mentionat Bogdan Chiritoiu.

Acesta a apreciat ca, dupa experienta pandemiei, economia nationala va lasa locul economiei europene.

"Nu cred ca aceasta pandemie va schimba fundamental lucrurile, ci mai  degraba va accelera tendinte care deja

erau prezente. Şi aici doua mi se  par importante - una e cresterea aportului sectorului digital în  economie si a

doua e o regionalizare a economiei. Deci, nu cred ca vom  vorbi atât de mult de globalizare, ci vom începe sa ne

limitam cumva la  regiuni din economia globala, iar regiunea noastra este cea europeana,  deci cred ca vom vorbi

mai mult de economie europeana decât de economie  globala, în viitor. Nu nationala, însa, ci europeana. (...)

Modul în  care s-au comportat marile companii a fost o surpriza placuta. Am vazut  ca, dupa surpriza initiala, dupa
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ezitarile initiale, sectoare mari din  economie s-au putut ajusta repede, în principal zona de comert alimentar  si

logistica, faptul ca au fost refacute lanturile logistice, n-am  ajuns sa avem penurie de produse, dupa cum ne era

frica, n-am avut  cresteri foarte mari de preturi pe zona de produse alimentare, acestea  arata rezilienta sectoarelor

economice, care sunt dominate de jucatori  importanti", a spus Chiritoiu.

Presedintele Consiliului Concurentei s-a declarat surprins de reactia  "foarte nationala" a Guvernului, în prima faza

a pandemiei.

"Unde am fost ceva mai suprins în aceasta criza este reactia publica.  Reactia guvernamentala si la noi si în alte tari

a fost initial foarte  nationala. Acest lucru ne-a aratat ca, atunci când ne speriem, când vine  un soc, reflexul e sa ne

uitam la noi în tara, la ce putem face noi  aici si mai putin la ce putem face împreuna cu alte tari. Cred ca ne-ar  fi

prins mai bine mai multa coordonare cu alte state, în fazele initiale  ale crizei, în special cu Uniunea Europeana

ne-ar fi prins bine, si  asta cred ca e o lectie pe care toata lumea o trage în momentul de fata.  Miscarea, în toate

discutiile, e spre o mai mare implicare la nivelul  Uniunii Europene si, daca ne uitam în istorie, asa a avansat

Uniunea  Europeana, din criza în criza. În momentul când lucrurile nu merg bine,  asta genereaza impulsul pentru a

extinde sfera de interventie a Uniunii,  deci faptul ca vedem acum ca UE probabil se va împrumuta, va mobiliza 

fonduri suplimentare si îsi va creste resursele avute la dispozitie e un  raspuns la aceasta criza", a precizat el.
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